
   MČ Praha Velká Chuchle zápis z jednání výboru školského dne 11.4.2016 

 
 

Přítomni : předseda výboru Martin Šimek 
                   členové výboru Mgr. Patricie Bošková,  Mgr. Lenka Felixová, Ing. Soňa Froňková 
                   PhD. Jana Pondělíková                                                                                                              
                   tajemnice I. Kesslerová 
  
 
Program: 
 

1. Problematika vyššího počtu žáků v 1. ročníku 2016/17 

2. Přístavba ZŠ aktuální stav 

3. Inspekční zpráva o kontrole MŠ 

4. Inspekční zpráva o kontrole ZŠ 

5. Prázdninový provoz MŠ 2016 

6. Spolupráce ZŠ ve stravování s odborníkem 

7. Program na podporu vzdělávání  - info o dotaci pro MŠ  

8. Různé 

 
 
1)  Problematika vyššího počtu žáků v 1. ročníku 2016/17 

 
 Školský výbor opětovně projednával problematiku nedostatečné kapacity ZŠ. Současné prostory v ŽS jsou 
využité na maximum, v rámci ZŠ není žádný volný prostor pro umístění paralelní třídy 1. ročníku pro školní 
rok 2016/17. ZŠ již od září 2016 musela obsadit prostory, do té doby využívané jako tzv. specializované 
učebny, např. výtvarná učebna, apod. Již v loňském roce bylo předjednáno ředitelkou školy využití prostor 
v přilehlém objektu společnosti RSK sro., tato alternativa byla i konzultována s příslušným odborem hygieny 
a byla předběžně schválena pro provizorní, krátkodobé využití distanční výuky. V únoru 2016 proběhl zápis 
do 1. ročníku 2016/17, kritéria s podmínkou trvalého pobytu v MČ Velká Chuchle splnilo celkem 32 žáků. Z 
tohoto počtu jsou ještě v jednání dva odklady. Na základě této skutečnosti bylo projednáno opětovně s RSK 
sro a KHS využití prostor mimo ZŠ. Vzhledem ke skutečnosti, že by se jednalo o celý školní rok a počtu žáků 
16 až 20, nebylo ze strany KHS povoleno využití těchto prostor. Touto problematikou se zabývala i Školská 
rada bezprostředně po vyhodnocení zápisu. Bylo dohodnuto, že zřizovatel ZŠ prověří další možnosti 
umístění druhé třídy mimo areál ZŠ a pokud nebudou prostory, souhlasí s finanční podporou pro asistenta 
pedagoga, který bude v 1. třídě. Ředitelka ZŠ s touto finanční podporou zajistí kvalitního asistenta, který 
bude učitelce pomáhat i s ostatními žáky. 

 Na školském výboru paní Ing. Froňková požádala o další prověření prostor pro umístění paralelní třídy a to i 
případně mimo MČ. Podle jejího sdělení jedná s ostatními maminkami prvňáčků, které nesouhlasí s počtem  
30 žáků v první třídě a jsou ochotné své děti dovážet i mimo MČ. Bylo dohodnuto, že se tato varianta 
projedná s ředitelkou ZŠ a podle jejího vyjádření zřizovatel prověří možnosti prostor. K tomuto návrhu bylo 
ze strany ředitelky sděleno následující: 

 
1. K rozhodnutí musí dojít nejpozději do konce dubna. Také kvůli zajištění kvalifikovaného pedagoga, který je ochoten na 

sebe převzít zodpovědnost spojenou s denním převážením dětí MHD do Velké Chuchle.  
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2. Zřizovatel najde odpovídající prostor pro umístění druhé 1. třídy. 

 

3. Otázka rozdělení dětí do tříd. Rodiče budoucích prvňáků (cca 15) musí být ochotni vozit své dítě ráno mimo Velkou 

Chuchli. Děti by musely mít dvoje vybavení - do třídy a do družiny (aby nemusely denně převážet).  

 

4. Jako nejideálnější z navrhovaných variant se nám zdá Institut vzdělávání a poradenství v Malé Chuchli - zejména kvůli 

bezpečnějšímu přesunu dětí MHD do Velké Chuchle. 

 

5. Bude-li prostor mimo Velkou Chuchli, musela by paní učitelka po 4. vyučovací hodině převézt děti MHD do ZŠ ve Velké 

Chuchli na oběd a do družiny. V této třídě musí být 2 dospělí (učitel + asistent pedagoga). 

 

6. Pokud budou otevřeny 2 třídy, budou doplněny dětmi z nespádových oblastí na cca 20 dětí na třídu. Pokud by rodiče 

nespádových dětí měli ještě zájem - dostali již Rozhodnutí o nepřijetí.  

 

7. Pokud by byl ve třídách nízký počet žáků (pod 20), bude nutný příspěvek zřizovatele na platy učitelů.  

 

8. Technické vybavení učebny je závislé na připojení k internetu. 

 

9. Pokud by došlo k této variantě, škola bude potřebovat maximální vstřícnost zřizovatele (pomoc se stěhováním a 

zařizováním prostoru).  

 
 Zřizovatel projednal možnosti pronájmu prostor v navržených zařízeních - žádné ze zařízení nemá 
k dispozici prostory, naopak sami řeší nedostatek kapacity. 

 
 
2) Přístavba ZŠ – aktuální stav 
 
 V současné době dochází k intenzivnímu jednání mezi dodavatelem PD a MČ a to z hlediska ideálního řešení 
přístavby – pavilonu, z hlediska splnění podmínek norem na osvětlení učeben. Byly zpracovány výpočty 
intenzity osvětlení, kde bylo zjištěno, že je nutné zvýšit počet plánovaných oken v samostatném pavilónu. 
Vzhledem k současnému jednání se sousedním domem bylo s dodavatelem domluveno několik variant za 
účelem dosažení ideální varianty, aby bylo splněno osvětlení a současně byl minimalizován dopad nové 
stavby na sousední rodinný dům. V příštím týdnu bude zpracován výpočet osvětlení nové varianty a 
připravena vizualizace pro další jednání. Následně již bude zahájen jednání se stavebním úřadem za účelem 
získání ÚR. 

 
 Předseda školského výboru seznámil členy o probíhajícím jednání MČ na úpravy prostor K8 za účelem 
stavebních úprav tak, aby mohlo být využíváno pro kulturní akce včetně schválení všech příslušných odborů 
s kapacitou až 150 lidí. Současně představil návrh, aby tato úprava byla řešena tak, aby v prostorech bylo 
možné umístit dvě třídy od září 2017, v případě, že nebude nový pavilón připraven k provozu.  

 
 Školský výbor doporučuje zřizovateli, aby zajistil připravenost prostor v K8 pro dvě učebny od 09/2017. 
(předseda výboru o tomto požadavku informoval starostu MČ) 

 
3) Inspekční zpráva o kontrole MŠ 

 Výbor byl seznámen s inspekční zprávou a protokolem o kontrole České školní inspekce, která proběhla 7. a 
8. března 2016 v Mateřské škole Velká Chuchle. Inspekční zprávu bere na vědomí. Při kontrole nebyly 
shledány žádné nedostatky. 
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4, Inspekční zpráva o kontrole ZŠ 
 
 Výbor byl seznámen s inspekční zprávou a protokolem o kontrole České školní inspekce, která proběhla 19. 
až 22. 10 2015 v ZŠ Velká Chuchle. Inspekční zprávu bere na vědomí Při kontrole nebyly shledány žádné 
nedostatky. 

 
5, Prázdninový provoz MŠ 2016 

      Výbor bere na vědomí oznámení ředitelky MŠ o prázdninovém provozu ve školním roce 2015/2016 v MŠ 
Velká Chuchle. Prázdninový provoz bude od 1.7. do 15.7.2016.  

 
 
6, Spolupráce ZŠ ve stravování s odborníkem 

 
Na základě předchozích jednání předsedy výboru se zástupci rodičů a ředitelkou byla domluvena 
spolupráce s odborníkem na stravování s panem Radkem Šubrtem. Jedná se o nejen mediálně známého, ale 
především velmi schopného odborníka v gastronomii, který působí v několika různých typech stravovacích 
zařízení. Převážně se věnuje poradenství ve stravování školských zařízení, mimo jiné např. PORG základní 
škola a gymnázium. Dále působí jako šéfkuchař, lektor v Pražském kulinářském Institutu, je majitelem a 
provozovatelem několika gastro zařízení a externím dodavatelem jídel do základních i mateřských škol. 
Angažuje se a orientuje v problematice stravování ve školních jídelnách a snaží se o zvýšení kvality těchto 
jídel (kvalitní zdravé jídlo je schopen připravit za 25,- Kč). Proto spolupracuje s Asociací školních jídelen, 
kterou založil Mgr. Michal Malát  a ředitelem je pan Karel Jahoda: http://www.asjcr.cz.  
Dále spolupracuje se Státním zdravotním ústavem, kde je činný v projektu Zdravá školní jídelna. V tomto 
programu spolupracuje s paní Alexandrou Košťálovou.  
 
Dne 15.4.2016 proběhla první informativní schůzka pana Šubrta, ředitelky a zástupkyně ředitelky ZŠ, 
vedoucí školní jídelny a místostarosty pana Šimka. Došlo k vzájemnému představení a nastavení možné 
spolupráce. V květnu proběhne představení pana Šubrta v praxi – vaření ve školní jídelně a další doporučení 
pro školní jídelnu. 

 
 
7, Program na podporu vzdělávání  - info o dotaci pro MŠ  

V prosinci 2015 vyzval p. Šimek ZŠ a MŠ k možnosti využití akce grantového řízení pro  
„CELOMĚSTSKÉ PROGRAMY PODPORY VZDĚLÁVÁNÍ NA ÚZEMÍ HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY PRO ROK 2016“  
Dne 2.11.2015 proběhlo setkání zástupkyně ředitelky ZŠ Mgr. Haladové za účasti místostarosty Martina 
Šimka s odpovědným pracovníkem MHMP Ing. Guckou za účelem specifikace využití programu. 
Místostarosta Martin Šimek následně informoval ředitelku MŠ o možných projektech pro získání dotací. 

 Pro ZŠ a MŠ  možnost využití programu 1, 2 a 4. Programy lze využít pouze na vzdělávání ne na vybavení 
tedy nákup majetku. ZŠ pravděpodobně nemá prostor k využití tohoto programu, v rámci programu 
prevence žádá a využívá několik let MHMP o finanční prostředky a zajišťuje semináře a vzdělávání 
pedagogů a žáků. 

 Pro MŠ by bylo možné využít program č.4 např. na logopedii. Zástupkyně ředitelky MŠ s p. Šimkem na této 
možnosti spolupracovali a podali žádost o dotaci na Logopedii. 
Minulý týden bylo MŠMT rozhodnuto o přiznání dotace pro MŠ Velká Chuchle pro účely logopedie a to vy 
výši 48000,- Kč. 
 

 
 

http://www.asjcr.cz/
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8) Různé 
 
 Předseda výboru seznámil ostatní se zjištěním stavebního odboru Úřadu MČ ohledně možnosti deinstalace 
sportovních prvků na tzv. parkourovém hřišti  u ZŠ. Prvky nacházející se na hřišti získané od společnosti ČEZ 
mohou být přesunuty na jiné hřiště v rámci MČ (jedná se o dva prvky) a ostatní prvky budou nabídnuty 
k prodeji nebo směně za jiné herní prvky, které by byly více využity. Stavební odbor bude dále jednat s cílem 
hřiště upravit především pro potřeby maminek s malými dětmi, které v dopoledních hodinách nemají 
možnost využití hřiště u MŠ. 

 
 
 
 
 

 
 
                                                                                                           Martin Šimek 
                                                                                                  předseda výboru školského 
  


